
4th Session, 50th Legislature,
New Brunswick,
35 Elizabeth II, 1986

4^e session 50^e Législature,
Nouveau-Brunswick,
35 Elizabeth II, 1986

36

BILL

**AN ACT TO INCORPORATE THE
WHITNEY BAPTIST CHURCH**

PROJET DE LOI

**LOI CONSTITUANT EN CORPORATION
THE WHITNEY BAPTIST CHURCH**

FACULTY OF
LAW LIBRARY
UNIVERSITY OF
NEW BRUNSWICK

JUN 03 1985

Mr. Morris Green

M. Morris Green

**An Act to Incorporate
The Whitney Baptist Church**

WHEREAS the persons named in section 1 pray that it be enacted as hereinafter set forth;

THEREFORE, Her Majesty, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly of New Brunswick, enacts as follows:

1 Beverly Allison, Brian Allison, Sheldon Dunnet, and Hubert Whitney, all of Whitney, in the County of Northumberland and Province of New Brunswick, Trustees of The Whitney Baptist Church, and their successors in office and such other persons as are or hereafter may become members of The Whitney Baptist Church are hereby constituted a body corporate under the name of "The Whitney Baptist Church" and by that name shall have all the general powers, rights and privileges made incident to a corporation.

2 The Whitney Baptist Church shall be an independent self-governing church.

3 The church shall have power to make, amend and repeal such by-laws not inconsistent with the laws of New Brunswick or the provisions of this Act as the church deems expedient for the admission of members, election of officers, and the man-

**Loi constituant en corporation
The Whitney Baptist Church**

CONSIDÉRANT que ces personnes nommées à l'article 1 ont demandé qu'il soit décrété tel qu'énoncé ci-dessous;

A CES CAUSES, Sa Majesté, sur l'avis et du consentement de l'Assemblée législative du Nouveau-Brunswick, décrète:

1 Beverly Allison, Brian Allison, Sheldon Dunnet et Hubert Whitney, tous de Whitney, comté de Northumberland, province du Nouveau-Brunswick, administrateurs de *The Whitney Baptist Church*, leurs successeurs en titre et toutes les autres personnes qui sont ou qui pourront par la suite devenir membres de *The Whitney Baptist Church* sont, par les présentes, constitués en corporation sous la raison sociale *The Whitney Baptist Church*, qui, sous cette raison sociale, possède tous les pouvoirs, droits et privilèges d'une corporation.

2 The Whitney Baptist Church est une église indépendante et autogérée.

3 L'église a le pouvoir d'établir, de modifier et d'abroger des règlements administratifs compatibles avec les lois du Nouveau-Brunswick ou avec les dispositions de la présente loi, comme elle l'estime opportun, concernant l'admission des membres,

agement of its affairs, including by-laws relating to the examination and ordination of ministers.

4 The annual meeting of the church shall be held on a date fixed by the by-laws and at which meeting the work of the church in the previous year shall be reviewed, reports dealt with, and at which meeting there shall be elected persons qualified under the by-laws of the church to act as officers of the said church.

5 The officers of the church shall be its trustees, deacons, treasurers, secretary, and a Sunday school superintendent. These officers shall hold office for such term as the by-laws of the church shall provide.

6 All members of the church who are in good and regular standing and in fellowship according to the rules and by-laws of the church shall be entitled to vote at all congregational meetings.

7 The general powers, rights, and privileges conferred upon the church by section 1 may be exercised as any corporation would exercise the same, and without limiting the generality of the foregoing, for the following purposes:

(a) to maintain the present Whitney Baptist Church;

(b) to establish churches, religious educational institutions, homes, and orphanages;

(c) to carry on missionary work for the spread of the gospel at home and in foreign countries;

(d) to ordain men to the gospel ministry;

l'élection des dirigeants, l'administration de ses affaires internes, y compris des règlements administratifs concernant l'examen et l'ordination des ministres.

4 L'assemblée annuelle de l'église a lieu à une date fixée par les règlements administratifs. Font l'objet de délibérations au cours de l'assemblée annuelle de l'église, l'examen des activités de l'église au cours de l'année précédente et les rapports. Sont élues à cette assemblée des personnes ayant les qualités requises en vertu des règlements administratifs de l'église pour agir à titre de dirigeants de l'église.

5 Les dirigeants de l'église sont ses administrateurs, diacres, trésoriers, secrétaire et le surintendant de l'école du dimanche. La durée du mandat de chaque dirigeant est fixée par les règlements administratifs de l'église.

6 Ont voix délibérative à toutes les assemblées de la congrégation, tous les membres de l'église qui sont en règle et qui sont fidèles au sens des règles et règlements administratifs de l'église.

7 Les pouvoirs, droits et privilèges généraux conférés à l'église par l'article 1 peuvent être exercés comme une corporation les exercerait et, sans que soit limitée la généralité de ce qui précède, ces pouvoirs, droits et privilèges généraux peuvent être exercés aux fins suivantes:

a) entretenir l'actuelle *the Whitney Baptist Church*;

b) créer des églises, des institutions d'enseignement confessionnel, des foyers et des orphelinats;

c) effectuer du travail missionnaire dans le but de répandre l'évangile au Canada et dans les pays étrangers;

d) ordonner des hommes au ministère de l'évangile;

(e) to edit, publish, sell and distribute Christian literature;

(f) to own, manage and dispose of cemeteries; and

(g) to carry on other like aims and objectives.

8 All estate, both real and personal, belonging to, held in trust for or other use of The Whitney Baptist Church shall henceforth be held and vested in "The Whitney Baptist Church" and shall be used and administered for the promotion of the objects of the said church congregation.

9 The church may acquire by purchase, gift or otherwise hold, possess and enjoy any real and personal estate, and may sell, lease, mortgage or otherwise dispose of the same for the benefit of the congregation; provided that the Trustees shall not sell or mortgage any real estate that they may now hold or may hereafter acquire without having first obtained the consent thereto of the congregation of the said church, at a regularly called meeting and which consent has been approved by a majority vote of the members present at such meeting of which due notice of the purpose of the meeting shall have been given.

e) éditer, publier, vendre et distribuer de la littérature chrétienne;

f) posséder, gérer et aliéner des cimetières; et

g) réaliser d'autres objets semblables.

8 Tous les biens, tant réels que personnels, appartenant à l'église *The Whitney Baptist Church*, ou détenus notamment en fiducie pour son compte sont dorénavant dévolus à l'église *The Whitney Baptist Church* et détenus par cette dernière. Ces biens sont utilisés et gérés pour favoriser les objets de cette congrégation.

9 L'église peut acquérir par achat, don ou autrement des biens réels et personnels, et détenir, posséder, vendre, donner à bail, hypothéquer ces biens, en disposer de toute autre manière, et en jouir. Cependant, les administrateurs ne peuvent ni vendre ni hypothéquer un bien réel qu'ils détiennent actuellement ou qu'ils peuvent acquérir par la suite sans avoir d'abord obtenu, à une assemblée annuelle régulièrement convoquée, le consentement de la congrégation de l'église, ce consentement devant être approuvé par le vote de la majorité des membres présents à cette assemblée, dont le but a fait l'objet d'un avis régulier.

4th Session, 50th Legislature,
New Brunswick,
35 Elizabeth II, 1986

BILL

AN ACT TO INCORPORATE THE
WHITNEY BAPTIST CHURCH

Read first time

Read second time

Committee

Read third time

Mr. Morris Green

4^e session 50^e Législature,
Nouveau-Brunswick,
35 Elizabeth II, 1986

PROJET DE LOI

LOI CONSTITUANT EN CORPORATION
THE WHITNEY BAPTIST CHURCH

Première lecture

Deuxième lecture

Comité

Troisième lecture

M. Morris Green